

东北农业大学学报

月刊 1957 年创刊

第 41 卷 第 7 期 总 185 期 2010 年 7 月

目 次

作物科学

- 高寒地区超强抗寒新品种“东农冬麦 1 号”的选育……………佟明耀, 郑家兰, 李卓夫, 等(1)
- 三超栽培模式对水稻“东农 423”生育及产量的影响……………商文楠, 孙 涛, 李 晶, 等(5)
- 低温诱导甜菜(*Beta vulgaris* L.)抽薹相关基因的 RACE 分析……………戴建军, 常 纓, 李彩凤, 等(10)
- 黑龙江省向日葵菌核病菌生物学特性及抗药性初步测定……………李永刚, 陈丽娜(16)

植物保护

- 黑龙江省大蒜病毒病原鉴定及病毒病发生情况调查……………张 威, 白艳菊, 申 宇, 等(21)
- 一种潜在的褐飞虱生防真菌: 桔形被毛孢的分离、鉴定与培养……………贾春生, 洪 波(27)

园艺科学

- 低农药残留量的黄瓜种质资源筛选……………刘芳芳, 秦智伟, 周秀艳(32)
- 黄瓜枯萎病病原镰孢菌的分离与鉴定……………陈 霞, 刘 东, 张艳菊, 等(37)
- 软腐病菌诱导的大白菜抑制差减杂交文库构建及分析……………屈淑平, 马荣才, 崔崇士, 等(45)
- 控制甜瓜雄花分化基因的遗传分析及初步定位……………路绪强, 马鸿艳, 刘宏宇, 等(51)

农业资源与环境

- 哈尔滨市城市土壤重金属空间分布特征及相关分析……………张久明, 迟凤琴, 宿庆瑞, 等(56)
- 活性污泥除氮微生物筛选及其对氮素转化的影响……………郭梅仙, 徐凤花, 刘春梅, 等(62)
- 黑曲霉 LZ1 降解咪唑乙烟酸的特性……………曹知平, 许景钢, 李淑芹, 等(66)
- 不同水分亏缺对向日葵产量、水分利用效率及经济效益的影响……………单玉芬, 王立坤, 马永胜, 等(70)

生命科学

- 枯草芽孢杆菌 224 *ypjQ* 基因敲除及其对溶血性的影响……………喻 江, 范国权, 李 璐, 等(74)

寒地油豆角花粉电镜观察与聚类分析.....胡国富, 詹 云, 李成雁, 等(79)

动物科学

维生素 D、维生素 E、镁对猪肉品质的影响.....李士平, 范成浩, 任延铭, 等(84)

Lipase-ISCAM 免疫对小鼠乳中 IgG 的影响.....张春林, 王加启, 卜登攀, 等(89)

三倍体雄性虹鳟(*Oncorhynchus mykiss*)生殖发育研究.....韩 英, 刘 蔓, 张澜澜, 等(94)

动物医学

鹿茸粉对四氯化碳急性肝损伤小鼠肝脏超微结构的影响.....夏彦玲, 李和平, 刘伟石, 等(100)

喹乙醇对鸡骨髓细胞染色体畸变和微核率的影响.....由天姿, 贾琳琳, 贺 笛, 等(103)

食品科学

德氏乳杆菌亚油酸异构酶酶学性质.....于国萍, 刘 美, 邵美丽(108)

紫色甘薯茎叶色素理化性质研究.....杨 萍(113)

农业工程与技术

除芒稻种摩擦特性测定.....郭 胜, 赵淑红, 杨悦乾, 等(118)

水平圆盘式苗间松土除草装置的设计与试验.....韩 豹, 李悦梅, 申建英(122)

基于无线通信技术的温控系统的研究与设计.....赵 欣, 欧 剑, 朱玉玉(128)

简 报

大豆窄行密植与垄三栽培主要性状的关联度分析.....宋英博, 张敬涛, 王囡囡, 等(135)

3 种虫草活性成分的对比分析.....邹向英(139)

综 述

马铃薯及其野生种的分类.....吕文河, 王晓雪, 白雅梅, 等(143)

科技进展

金属硫蛋白应用研究进展.....燕 艳, 季志会, 杜 伟, 等(150)

黑龙江省玉米单产水平现状与发展策略.....张 研, 钱春荣(155)

[期刊基本参数]: CN23-1391 / S * 1957 * m * A4 * 160 * zh * P * ¥8.00 * 1 000 * 31 * 2010-07-25

DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO
JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY

Monthly Vol. 41 No. 7 (Cumulated No. 185) July 2010

CONTENTS

Crop Science

- Research on breeding new winter wheat cultivar "Dongnongdongmai1" of
super-freezing tolerance in frigid region.....TONG Mingyao, et al. (1)
- Effect of three-super cultivation on growing and yield in rice "Dongnong423".....SHANG Wennan, et al. (5)
- RACE analysis of bolting related genes in cold induced sugar beet(*Beta vulgaris* L.).....DAI Jianjun, et al. (10)
- Preliminary exploration for biological characteristics and fungicide resistance
of sunflower *S. sclerotiorum* in Heilongjiang Province.....LI Yonggang, et al. (16)

Plant Protection

- Study on pathogen identification and virus disease investigation of garlic virus in
Heilongjiang Province.....ZHANG Wei, et al. (21)
- A potential fungus for *Nilaparvata lugens* biocontrol: isolation, identification and
culture of *Hirsutella citriformis*.....JIA Chunsheng, et al. (27)

Horticultural Science

- Screening germplasm resources of cucumber plant with low
pesticide residue content.....LIU Fangfang, et al. (32)
- Isolation and identification of *Fusarium* from cucumber wilt plants.....CHEN Xia, et al. (37)
- Construction and analysis of SSH library of Chinese cabbage infected by
Erwinia carotovora subsp. *carotovora*.....QU Shuping, et al. (45)
- Genetic analysis of controlling staminate expression gene and preliminary
mapping of melon.....LU Xuqiang, et al. (51)

Agricultural Resources and Environment

- Study on spatial variability of soil heavy metal in Harbin building area.....ZHANG Jiuming, et al. (56)
- Screening of active sludge ammonia removal microorganism and its
effects on nitrogen transformation.....GUO Meixian, et al. (62)
- Degradation of imazethapyr by *Aspergillus* sp. LZ1.....CAO Zhiping, et al. (66)
- Effect of different water deficit on yield, water use efficiency and economic
benefit of sunflower.....SHAN Yufen, et al. (70)

Life Science

Knockout of *ypjQ* gene in *Bacillus subtilis* 224 and influence on hemolysis.....YU Jiang, et al. (74)

Scanning electron microscope and cluster analysis of cold area

Phaseolus vulgaris L. var. *chinensis* Hort.....HU Guofu, et al. (79)

Animal Science

Effect of vitamin D, vitamin E and magnesium on pork quality.....LI Shiping, et al. (84)

Effect of Lipase-ISCOM immunity on milk IgG in miceZHANG Chunlin, et al. (89)

Research on reproduction and development of triploid male

Oncorhynchus mykiss.....HAN Ying, et al. (94)

Veterinary Science

Effect of antler powder on hepatic ultrastructure in CCL₄-intoxicated mice.....XIA Yanling, et al. (100)

Effect of Olaquinox on chromosome aberration and micronuclear rate for

bone marrow cells of chicks.....YOU Tianzi, et al. (103)

Food Science

Characterization of linoleic acid isomerase from *Lactobacillus delbreckius* sp.....YU Guoping, et al. (108)

Study on physicochemical property of pigment from stem and leaf of

purple sweet potatoes.....YANG Ping, et al. (113)

Agricultural Engineering and Technology

Material characteristics determination of paddy kernal deawned.....GUO Sheng, et al. (118)

Design and experiment of level disk unit of scarification and weeding between seedlings.....HAN Bao, et al. (122)

Research and design of measurement and control system on greenhouse

based on wireless communication.....ZHAO Xin, et al. (128)

Brief Report

Grey correlation degree analysis on major traits of narrow row and dense growth and

three lines of ridge cultivation in soybean.....SONG Yingbo, et al. (135)

Comparative analysis of effective compositions in three *Cordyceps*.....ZOU Xiangying (139)

Summarize

Classification of potato and its wild relatives.....LU Wenhe, et al. (143)

Progress in Science and Technology

Research progresses of applied metallothionein.....YAN Yan, et al. (150)

Level status quo and development strategy of maize unit yield in

Heilongjiang Province.....ZHANG Yan, et al. (155)

[Serial parameters]: CN23-1391 / S * 1957 * m * A4 * 160 * zh * P * ¥8.00 * 1 000 * 31 * 2010-07-25